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RS 1/24 Organisering av rådgivende utvalg for Lomsdal-
Visten nasjonalpark 

Saksprotokoll i Rådgivende utvalg Lomsdal-Visten - 04.12.2024  

 

Behandling 

Rådgivende utvalg ønsker at strukturen på utvalget skal være "flat", det velges ikke leder for 
utvalget. 
 
Møtene bør foregå fysisk med mulighet for å delta digitalt. 
 
Videre ble det etterspurt prosess for innvalgt "ressurs for indre og ytre strøk". For 2024 er det 
nasjonalparkforvaltningen som har pekt ut disse representantene. 
  

Vedtak 

Rådgivende utvalg tar informasjonen og innspill til orientering. 

 
 
 
 

RS 2/24 Rullering av tiltaksplan i besøksstrategi for 
Lomsdal-Visten nasjonalpark / Njaarken vaarjelimmiedajve 

Saksprotokoll i Rådgivende utvalg Lomsdal-Visten - 04.12.2024  

 



Behandling 

Forvalter gikk gjennom notat med utførte tiltak, som var vedlagt saken. Konstruktive innspill fra 
Rådgivende utvalg til flere at tiltakene som er gjennomført i perioden. 
 
Forvalter gikk også gjennom liste med tiltak som ikke har blitt gjennomført, de forslagene som 
har kommet inn i prosessen og det som er forslått fra Adminsitrativt kontaktutvalg. 
 
Innspill fra rådgivende utvalg og svar fra forvaltningen: 
Naturvernforbundet i Nordland mener at det ikke bør brukes tiltaksmidler på prosjekter som 
ikke har positiv innvirkning på verneverdiene i nasjonalparken/verneområdene som forvaltes. 
Svar: Forvaltningen tar dette til seg ved prioritering av midler. 
 
Naturvernforbundet i Nordland mener at forvaltningen også må se på hva økt tilrettelegging kan 
gjøre med randsonene (strandsone og nedbygging av natur). Svar: Forvaltningen av 
nasjonalparken har siden vernedato jobbet med ulike startsteder rundt parken samt 
innfallsportene i hver kommune. Dette har vært bevisst for å styre aktiviteten på utsiden av 
parken. Blant annet gjennom vedtatt besøksstrategi. 
 
Grane kommune ønsker å legge opp til å styrke innfallsporten i Stavassdalen. Dette blant annet 
gjennom å utvikle de opplevelsene som er tilgengelige i dag rundt Stavassgården, Stavasselva 
og natur- og kulturstien fra Laksvollen. Dette kan bidra til å "bremse" opp besøkende. Svar: 
Forvaltningen har lagt frem de punktene i tiltaksplanen som kommunen har meldt inn tidligere i 
prosessen. 
 
Helgeland Museum kommenterer at restaureringen av den sør-samiske boplassen i 
Sørvassdalen ikke er ferdigstilt i 2024. Svar: Forvaltningen retter dette opp i notatet. 
 
Statskog ønsker at forvaltningen ser på mulighet for enkle tilrettelegginger på Langskardnasen i 
Sirijorda, slik som andre startsteder i Eiterådalen. Dette er et startsted som i dag er brukt av 
mange. Svar: Forvaltningen tar med seg dette innspillet. 
 
Visit Helgeland kan være en samarbeidsaktør i prosessen med kommunikasjonsplan. Svar: 
Forvaltningen tar med seg dette innspillet. 
 
Dagens skilting fra Strendene, E6 i Grane til Stavassdalen tar ikke hensyn til evt buss. Dette 
bør skiltes. Svar: Forvaltningen tar dette videre med Statens vegvesen. 
 

Vedtak 

Rådgivende utvalg sender over liste med foreslåtte tiltak til nasjonalparkstyret for endelig 
behandling. 
 
 
 

RS 3/24 Bestilling av midler til tiltak og drift Lomsdal-Visten 
nasjonalpark 2025 

Saksprotokoll i Rådgivende utvalg Lomsdal-Visten - 04.12.2024  

 

Behandling 

Forvalter la frem arbeidsutvalgets forslag til søknad om midler for 2025.  



De første punktene, 1-7 er i hovedsak løpende tiltak. Når det gjelder bekjempelse av fremmede 
arter vil det bli gjort opp status av innsats i 2025. 
 
I prosjekt 11, utbedring av kjørespor ved Gåsvatnet er det ønske med samfinansiering med 
reindrifta.  
 
Og så søkes det om midler til NiN-kartlegging av kalkrike områder i fjellet etter anbefalinger fra 
utredningsarbeidet i verneprosessen. 
 
Det søkes ikke tiltaksmidler til prosjekt rundt registrering av samiske kulturminner, men forvalter 
har dialog med sametinget. 
 
Prioriterte punkter fra tiltakslisten for 2025 i besøksstrategien tas inn og legges frem for styret. 
 

Vedtak 

Rådgivende utvalg sender forslag til søknad om midler over til nasjonalparkstyret for endelig 
behandling. 
 
 
 

RS 4/24 Henvendelse om gjenreising av hus i Lomsdalen - 
Lomsdal-Visten nasjonalpark - Velfjord historielag 

Saksprotokoll i Rådgivende utvalg Lomsdal-Visten - 04.12.2024  

Behandling 

Forvalter orienterte om historikk i saken og henvendelsen fra Velfjord historielag. 
 
Naturvernforbundet i Nordland mener at forvaltningen ikke bør bruke natrurmangfoldlovens §48 
i denne saken. Siden området er dårlig kartlagt bør "føre var" prinsippet være gjeldende. Det 
ble også påpekt at tiltaket vil bidra til økt ferdsel i området, samt at et slikt tiltak like godt kan 
formidle historien fra eksempelvis et bygdetun. 
 
Jillen-Njaarke reinbeitedistrikt er skeptilsk til tiltaket siden dette er en direkte tilrettelegging i 
nasjonalparken. Her står allerede en åpen hytte like i nærheten. 
 
Flere i utvalget savner utdypende informasjon om prosjektet. Både hvordan historien skal 
formidles, utseende, materialvalg og forholdet til kulturminne. Siden eksisterende bygning 
allerede langt på vei har gått tilbake til naturen, så vil dette bygget være å betrakte som et 
nybygg.  
 
Utvalget legger sine synspunkter frem for styret.  
  
 

Vedtak 

Rådgivende utvalg legger frem sine innspill i saken for nasjonalparkstyret. 

  

  
 



 
 
 
 

RS 5/24 Foreslått bru over Velfjordskardelva - Lomsdal-
Visten nasjonalpark 

Saksprotokoll i Rådgivende utvalg Lomsdal-Visten - 04.12.2024  

 

Behandling 

Forvalter orienterte om historikken i saken og om notatet fra SNO. 
 
Reinbeitedistriktet påpekte at plasseringen bør være lengre sør ved Daudmannsremma og ved 
kryssing av Måsskardelva. Det bør legges opp til en befaring til våren hvor naturoppsynet deltar 
for å se på eventuell plassering. 
 
For å få en avklaring i saken kan reinbeitedistriktet stå som søker. Styret bør signalisere om det 
er mulig å kunne innvilge tiltaket dersom prosjektering og midler kommer på plass. 
 
Reinbeitedistriktet ser på muligheten for at tiltaket kan finansieres gjennom RUF Reindriftens 
utviklingsfond. 
 

Vedtak 

Rådgivende utvalg legger frem sine innspill i saken for nasjonalparkstyret. 

  
 
 
 

RS 6/24 Eventuelt 
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Behandling 

Ingen saker var meldt inn til eventuelt. 
 

Vedtak 

 
 
 
 
 


